
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 4. november 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 120

Vil ministeren oplyse, hvad der er til hinder for at gennemføre følgende forslag fra Land-

boSyd: ”Det er vigtigt hele tiden at være opmærksom på, om reguleringen af landbruget

giver mening i forhold til det, man politisk ønsker at opnå, og om der er uønskede sideef-

fekter af reguleringen. Det kan være nødvendigt at sætte et strengt beskyttelsesniveau

for at sikre nogle særlige og sårbare naturtyper, men det giver ikke samfundsmæssig nyt-

te at begrænse landbrugets udvidelsesmuligheder på grund af naturtyper, som ikke er

særlig følsomme overfor luftbåren ammoniak. Fra LandboSyd foreslår vi derfor helt konk-

ret, at naturtyperne 9130 Bøgeskov på muldbund og 91E0 Elle- og askeskov ved vand-

løb, søer og væld tages af listen over ammoniakfølsomme Natura 2000-naturtyper omfat-

tet af Kategori 1-natur, jf. Bekendtgørelse om godkendelse og tilladelse af husdyrbrug,

Bek. Nr. 1021 af 6. juli 2018, bilag 3 pkt. D.”, jf. MOF alm. del – bilag 86?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bech (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lise.Bech@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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